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SKUP§TINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik
I
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Po§tovani predsjednice,

U skladu sa stavom 7 clana 187 Poslovnlka Skupstine Crne Gore u

prilogu dostavljam pisane odgovore na poslaniCka pitanja postavljena tokom
Premljerskog sata odrzanog 29. aprila 2020. godine, kako bi isti bill
dostavljeni uvazenira poslanicima.
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Klub poslanika Bosnjacke stranke, koalicije „Shqiptaret te vendosur -

Albanci odlucno" - Forca, DUA i AA i Hrvatske gradanske inicijative,

Ervin Ibrahimovic

POSLANICKO PITANJE

Da li Vlada planira nastaviti zapocete kapitalne projekte no sjeveru nose drzave?

ODGOVOR

Uvazeni poslanice Ibrahimovlcu,

Cinjenica'je da se cijeli svijet trenutno nalazi u situaciji kada je covjecanstvo okrenuto pitanjima
sopstvene egzistencije. Jednako tako, I Crna Gora je mjesece kojl su za nama podredila zastiti

zdravija i zivota svojih gradana.

Ali, upraio u ovakvim vremenima neophodno je uloziti dodatne napore, i pronaci nacin da se ne
zaustavej osnovni pokretaci privrede, odnosno osigura nesmetana realizacija svih drustvenih
aktlvnosti koje doprlnose torn cilju.

I

j

Od prvog dana proplsivanja zdravstveno-bezbjednosnih mjera, iako privremenlh; bili smo svjesni

da se nejsmije dozvoliti da kapitaini projekti u ovom periodu stanu. Upravo zbogtoga, na Vase
pitanje da li Vlada planira da nastavi zapocete infrastrukturne projekte na Sjeveru nase drzave,
sa zadovpljstvom danas svjedocimo da realizacija pomenutih kapltalnih investicija zapravo tece
u kontinuitetu.

Gradani jsu imali priliku da vide pravovremeni odgovor drzave koji je isao na dva koiosjeka -
sposobnpst da se sacuva zdravlje stanovnistva s jedne strane; i vizija i odiucnost da se u krlzi
globalnih razmjera odrze aktivnim najvazniji segmenti crnogorske ekonomije, posebno razvojnl
investicloni projekti.

Upravo zbog toga, ovih dana posvecuje se veilka paznja organlzaciji posia na gradllistlma na
kojima je drzava investitor.

Postuju se zdravstvene mjere, propisuju se dodatne preporuke i donose naredbe, dakle - cinimo
sve da se osigura bezbjedan rad I nesmetano funkcionisanje na gradilistima.

Istina je

gradilist

da se radi u posebnim usiovima, all aktlvnosti teku bez znacajnijih kasnjenja, Izuzev na
ma auto-puta, o cemu cu danas govoriti u okvlru posebnog pitanja.



A na projektima niskogradnje, kao sto je proboj puteva, pretvaranje planinskih padina u uredene
ski staze, te izgradnja i rekonstrukcija saobracajnica - u najvecoj mjeri angazovana je
mehanizacija, tako da i sama priroda posla olaksava sprovodenje epidemioloskih i zdravstvenih
instrukclja.

Dakle, uprkos izazovima jzazvanim epidemljom, sva gradiiista na sjeveru Crne Gore^ koja su
tokom zlmskog perioda bila konzervirana/ nastavljaju sa radom.

I ne samo to, vecse u skladu sa planiranlm aktivnostima otvaraju i brojna nova!

Paralelno sa nabrojanim gradevinskim poduhvatima, tece reallzacija velikog broja projekata koji
ce nam uinarednim mjesedma obezbijediti nove skole I vrtice. U prilogtome svjedoce i podaci da
je Uprava javnih radova u tekucoj godini imala odiicnu realizaciju od preko 13 miliona eura od
cega je za projekte na Sjeveru utroseno preko 7,5 miliona.

Poslanlce ibrahimovicu,

Vise puta sam naglasavao da su ulaganja u infrastrukturne projekte na sjeveru Crne Gore, kao i

podizanje nivoa pruzanja usiuga u zdravstvu, skolstvu I ostaloj drustvenoj infrastrukturi, potvrda
dugprocne i strateske polltike kojoj smo ostali posveceni i u vremenu pandemijske krize.
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Ovih dana mozemo svjedocltl kontinuiranim aktivnostima na gradilistima sva tri skijaiista na
I  V

podrucju Bjelasice i Komova - Kolasin 1600 u Kolasinu, 2arski u Mojkovcu i Cmiijaca u Bljelom
Poiju. Napominjem da vrijednost ulaganja na ove tri lokacije prema Investlcionim eiaboratima,

iznosi blizu 70 miliona eura.

Nakon sto je otvoren Ski centar Koiasin 1600 sa zicarom kapaciteta 2.600 skijasa na sat, u ovoj

godini zapocete su i aktivnosti na izgradnji dodatnih sadrzaja. U toku je reallzacija ugovora za

novu zicaru koja ce povezati lokaiitete Kolasin 1600 i Kolasin 1450, vrijednost! 9 miliona eura i

izgradnja novlh ski staza vrijednost! 3 miliona. Dakle, ovo se realizuje. Radi se i na pripremi

projekta vodosnabdijevanja novog planinskog centra i osnjezavanja postojecih i novih ski staza.

Na lokalitetu planinskog centra Cmiijaca u Bijelom Polju u toku je izgradnja zicare ! 3 kilometre

ski staza, ugovorene vrijednost! od skoro 8 miliona eura. U zavrsnoj fazi je i izrada projektne

dokumentacije bazne stanlce Cmiijaca dja ce izgradnja uskoro poceti.

Nastavljjene su aktivnosti i na izgradnji planinskog centra na lokalitetu Zarski u Mojkovcu na kojem
je do sada utroseno preko 5 miliona eura. Projektuje se objekat bazne stanlce, a uskoro ce se

otpocet i sa radovima na njegovoj izgradnji. Realizuje se izgradnja dcare i ski staza.

Kada su u pitanju aktivnosti na projektu Savin kuk, na Zabljaku, planirana ulaganja Iz Kapitalnog

budzeta procijenjena su na preko 47 miliona eura. Do sada je u infrastrukturu ovog projekta
uiozeno 7,5 miliona eura za izgradnju zicare i oko 4 km staza. U ovoj godini ugovoreni su radovi

na rekonstrukciji puta Usjek- Moticki gaj, u vrijednosti od 1,8 miliona eura.



Aktivnosti nijesu stale ni kada je u pitanju Ski centar Hajla u Rozajama, gdje se radi na projektnoj

dokumentaciji za izgradnju zicare i bazne stanice; a zadovoljavajucom dinamikom napreduje

izgradnja putne infrastrukture za sta je do sada utroseno 3 mlllona eura i vjerujem da ste u prilici

da neposredno tome svjedocite.

Povoljni vremenski usiovi tokom zimskog perioda omogucili su Intenzlvno izvodenje radova I na

projektu valorizacije f)alovica pecine u Bijelom Polju, uz minimalne obustave. Radovi na

saobracajnicama 1 pored brojnih problema usijed pojave klizista, odvijall su se odiicnom

dinamikom. Upravo pocinju radovi na uredenju pristupnog platoa na ulazu u pecinu, a ocekuje

se I skorijpocetak radova na uredenju unutrasnjosti same pecine.
I
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Rekonstrukcija lokalnog puta Gubavac-Blstrica u Bijelom Polju, sa mostom preko rijeke Bistrice,
izgradnja vizitoring centra I regulacija korita rijeke, samo su neki od projekata ciji nas pocetak

ocekuje u narednim danlma i mjesecima.

Dakle, uvazeni poslanice,
I

Radovi na Sjeveru Crne Gore nijesu obustavljeni, niti smo to razmatrali kao opclju.

Naprotiv^ u ovim mjesecima trudili smo se da odemo i korak dalje, da pokusamo da zadrzimo
zainteresovanost investitora ka daljem ulaganju u nas Sjever, i na svakoj drugoj lokaciji sirom Crne
Gore. Kao sto smo i najavljivali, program sticanja crnogorskog drzavljanstva po osnovu

investiranja poceo je da daje rezultate.

Naime, od sest projekata koji se kroz ovaj program nasli na listi razvojnih projekata u oblasti
turizma,|cak pet projekata realizovace se na Sjeveru Crne Gore. To su cetiri hotela u Kolasinu i
jedan na Zabljaku.

Ukupna vrijednost iznosice preko 74 miliona eura, a stavljanjem u funkciju ovih 5 hotela bice
stvorene pretpostavke za otvaranje preko 400 novih radnih mjesta, a smjestajni kapaciteti bice
bogatiji za 525 soba visoke kategorije - sa cetiri i pet zvjezdica.

Ovdje zelim, da ne bi ispalo da samo pricam o Sjeveru, da informisem da cemo do kraja ove
godine, yjerovatno u septembru/oktobru otvoriti i prvl hotel u Evropi Iz kategorije One and Only.
Ovaj hojel, poslanice Ibrahimovicu Je dio kompleksa Porto Novi u Kumboru.
Sada, vise nego ikada prije, svjesni smo da se realizacijom ovakvih projekata povecava vrijednost
cjelokupnog prostora nase zemlje prvenstveno za nas same, kojima je ova zemija jedini dom.

Upravo

ravnom

porodici.

zbog toga, nastavicemo sa realizacijom kapitalnih projekata, kako bismo uspostavili
eran i odrziv razvoj na cijeloj teritoriji i omogucili boiji zivot svakom gradaninu i njegovoj

Hvala na paznjil


